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جلوگیری از عملیات تخریب
و گودبرداری بدون حضور مهندس ناظر
مديرعامل سازمان خدمات موتوري شهرداري 
اهواز گفت: س��ازمان خدمات موتوري شهرداري 
اهواز          ، عمليات  ساختماني )تخريب و گودبرداري( 
که بدون حضور مهندس در حال اجرا باشد را بر 
اس��اس قانون متوقف مي کند. علی منصوری  با 
اش��اره به اهميت نظارت مهندس بر روند اجرای 
عملي��ات تخريب و گودبرداری افزود: متاس��فانه 
تاکنون بارها شاهد تخريب ساختمان  های مجاور 
محل تخري��ب و گوب��رداری بوده     ايم که موجب 
بروز مشکلات مختلف برای شهروندان و مديران 
ش��هری شده اس��ت. وی بيان کرد: به دليل عدم 
اطلاع لازم          ، برخی گمان می کنند وظايف مهندس 
ناظر نظارت بر اجرای س��اختمان اس��ت و تنها 
وظيفه    اش اين است که بنای  اجرا شده را با نقشه 
تطبيق دهد اما وظايف مهندس ناظر ساختمان 
بسيار فراتر است. وی در ادامه با اشاره به وظايف 
مهم مهندس ناظر اظهار کرد: اجرای سازه نگهبان 
نيز يکی از بحث های مرتبط با گودبرداری است و 
گودبرداری  های غير اصولی و بدون سازه نگهبان، 
ممکن است باعث آس��يب ديدن ساختمان  های 

مجاور و حتی تخريب يا ريزش گود شود.  

اجرای پروژه ایمن  سازی خطوط 
لوله انتقال نفت در مسجدسلیمان

پروژه ايمن س��ازي نقاط آسيب پذير خطوط 
لول��ه انتق��ال نف��ت 12 و 20 اين��چ در منطقه 
ش��اوور شوش به اتمام رسيد. سرپرست مديريت 
مهندسي و ساختمان شرکت بهره برداري نفت و 
گاز مسجدسليمان با اعلام اين خبر اظهار داشت: 
اي��ن خط لوله که نفت واحدهاي فرآورش��ي اين 
شرکت را در شمال غرب خوزستان به اهواز منتقل 
مي کند در چندين نقطه مساعد آسيب تشخيص 
داده شد که عمليات بهسازي و ايمن سازي آن در 
دس��تور کار واحد نفت و گاز اي��ن مديريت  قرار 
گرفت. مهرداد آقابيگي افزود: براساس بازديدها و 
بازرس��ي ها          ، 5 نقطه که از روي شيب ها و عوارض 
تند طبيعي عبور مي کرد مستعد آسيب تشخيص  
داده شد. وي ادامه داد: طي اين اقدام اصلاحي در 
ابتدا لايه هاي محافظ و عايق به منظور جلوگيري 
از خوردگي و خطرات ناشي از آن دور لوله پيچيده 
ش��د تا ايمن س��ازي لازم در اين باره انجام ش��ود 
سپس با ساخت تير ورق هايي با ابعاد بزرگ تر از 

قطر لوله اين لوله ايمن سازي شد          . 
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ساخت مدرسه در روستاي 
زلزله  زده سیاه بید کرمانشاه

طي مراس��مي با حضور مديرعامل بانک 
اقتصادنوين و معاون پشتيباني مشارکت هاي 
مردمي س��ازمان نوس��ازي مدارس کش��ور؛ 
تفاهمنام��ه س��اخت مدرس��ه در روس��تاي 
زلزله  زده س��ياه بيد سفلي استان کرمانشاه به 
امضا رس��يد. به گزارش روابط عمومي بانک 
اقتصادنوين، در اين مراسم که با حضور مدير 
روابط عمومي وزارت امور اقتصادي و دارايي، 
مدي��ر روابط عمومي بانک مرکزي جمهوري 
اس��لامي ايران، معاونان بان��ک اقتصادنوين، 
مديران ارشد سازمان تجهيز، توسعه و نوسازي 
مدارس کل کش��ور و جمعي از هنرمندان و 
نمايندگان رس��انه هاي گروهي برگزار ش��د، 
عليرضا بلگ��وري، مديرعامل اين بانک گفت: 
بانک اقتصادنوين از سال هاي ابتدايي فعاليت 
خود هم��واره در عرصه هاي اجتماعي حضور 
فعال و موثر داشته و توانسته اقدامات موثري 
در اين بخش داشته باشد. وي با اشاره به اينکه 
بانک اقتصادنوين از س��ال 1387 وارد بحث 
مدرسه س��ازي در مناطق محروم کشور شده 
است، اظهار داش��ت: بانک تاکنون 28 پروژه 
ساخت مدرسه را به اجرا رسانده که اغلب اين 
مدارس مورد بهره برداري قرار گرفته و مابقي 

در دست ساخت است.  

بانک ملت ۱۳۴ زندانی
جرائم غیرعمد را آزاد کرد

بانک ملت با امضای تفاهمنامه ای با س��تاد 
ديه، 13۴ زندانی جرائم غيرعمد را از زندان آزاد 
کرد. به گ��زارش روابط عمومی بانک ملت، بر 
اساس مفاد اين تفاهمنامه که به امضای محمد 
بيگدل��ی مديرعامل اين بانک و سيداس��دالله 
جولايی مديرعامل س��تاد ديه کش��ور رسيده 
اس��ت، بانک مل��ت مبلغ 20 ميلي��ارد ريال را 
برای آزادی 13۴ نفر از زندانيان جرائم غيرعمد 
اختصاص داد. بر اساس اين گزارش، بانک ملت 
اين مبلغ را به حساب ستاد ديه کشور نزد اين 
بانک واريز کرد و پس از پرداخت اين مبالغ به 
ش��کات و اوليای دم پرونده ها، مقدمات آزادی 
زندانيان يادشده فراهم شد. اين گزارش حاکی 
است، با اين اقدام بانک ملت، 13۴ زندانی جرائم 
غيرعمد در لحظه تحويل سال 13۹7 در آغوش 

گرم خانواده های خود خواهند بود. 

ادامه از صفحه 2
تنه سبیل به ریش ■

س��ال ۹6 س��ال تغيير ديدگاه م��ردم ايران به 
مقوله ای به نام دراويش بود. آنهايی که مردم تصور 
می کردند عده ای بريده از دنيا و بی آزار هستند، يکی 
از وحشيانه ترين جنايت های دهه های اخير در ايران 
را در خيابان پاس��داران تهران رقم زدند. دستگيری 
يک س��ارق خودرو که گويا از دراويش وابس��ته به 
نورعلی تابنده بود، باعث اجتماع عده ای افراد وابسته 
به اين فرقه شد. آنها در مقابل کلانتری تجمع کرده 
و به زور خواس��تار آزادی اين سارق شدند. به مرور 
خش��ونت از ناحيه اين افراد آغاز شد و در نهايت در 
سايه مماشات نيروی انتظامی، 3 نفر از عوامل ناجا 
و يک بسيجی به شهادت رسيدند. دراويش داعشی 
ابتدا با اتوبوس يکی از عوامل خود 3 مامور ناجا را زير 
گرفتند که منجر به شهادت اين 3 مامور به نام های 
رضا امامی، محمدعلی بايرامی و سرباز وظيفه رضا 
مرادی ش��د. آنها همچنين با زير گرفتن بس��يجی 

شهيد محمدحسن حداديان، او را به اسارت گرفته و 
سپس با ضربات چاقو و شليک گلوله ساچمه ای، وی 
را به شهادت رساندند. اين جنايات که در شبکه های 
اجتماعی به جنايات داعشی معروف شد، موجی از 
خشم عمومی را در پايتخت عليه اين اوباش ايجاد 
ک��رد. محمد ثلاث، عامل ش��هادت 3 مامور ناجا و 
س��رباز وظيفه در سومين جلسه دادگاه خود گفت: 

»وجدانم راحت است و عاشق اعدام هستم«.
سرقفلی 1400 ■

ماجرای اس��تيضاح 3 وزير کابينه دوم حس��ن 
روحانی در اسفندماه امس��ال نيز از آن ماجراهايی 
است که تنها شايد شيرينی سال نو بتواند تلخی آن را 
از کام مردم بزدايد. 22 و 23 اسفند جلسه استيضاح 
عباس آخوندی وزير راه وشهرسازی، علی ربيعی وزير 
کار و محمود حجتی وزير کشاورزی برگزار شد. در 
بين اين 3 وزير، عباس آخوندی به دليل عملکرد و 
مديريت ناکارآمد خود در وزارتخانه راه وشهرسازی 
بيشتر مورد توجه بود و مطالبه عمومی بيشتر برای 

عزل اين وزير مطرح ش��ده بود. با اين وجود اما در 
نهايت اس��تيضاح هيچکدام از اين وزرا رای لازم را 
نياورد و آنها دوباره به وزارتخانه های خود بازگشتند تا 
سال ۹6 را همچنان به عنوان وزير به پايان برسانند. 
انتقادات ب��ه رفتار مجلس و همراهی بی س��ابقه و 
فوق تص��ور با دولت روحانی بيش��تر به خاطر عدم 
رای آوری استيضاح عباس آخوندی ايجاد شده است. 
در جلسه استيضاح يکی از نماينده موافق استيضاح 
آخوندی خطاب به او گفت آخوندی سهميه سياسی 
برخی افراد متنفذ سياس��ی اس��ت. اي��ن موضوع 
باعث شده مناس��بات خانوادگی آخوندی با برخی 
روحانيون بانفوذ و نزديک به علی لاريجانی يادآوری 
ش��ود. به هر ح��ال در روزهايی ک��ه کاظم جلالی 
دنب��ال جاانداختن انگاره کانديداتوری لاريجانی در 
انتخابات رياست جمهوری سال 1۴00 است، برخی 
بر اين باورند عباس آخوندی از سرقفلی های همان 
انتخابات و سوئيچ شدن رياست جمهوری روحانی به 

رياست جمهوری لاريجانی است! 

مَجاز غیر مُجاز!

 کيفيت آب ش��رب بيرجند نارضايتی 
م��ردم بوي��ژه در منطقه ش��مال ش��هر را 
به دنبال داش��ته، اين در حالی اس��ت که 
مسؤولان اعلام می کنند آب بيرجند گوارا 
نيس��ت اما سالم و بهداشتی است. کيفيت 
آب از جمله مس��ائلی است که با سلامتی 
فردی و عمومی جامعه ارتباط مستقيم دارد. 
در حالی که مس��ؤولان ادعا بر سلامت آب 
نوشيدنی دارند اما صحبت های مردمی نيز 
خبر از کيفيت نامطلوب آب می دهد چرا که 
کمبود منابع تامين آب شرب، خشکسالی و 
ورود آب چاه به ش��بکه آب شرب را دليل 
بی کيفيتی آن می دانن��د. بخوبی می توان 
اظهارات مسؤولان نس��بت به گوارايی آب 
ش��رب شمال ش��هر را با حضور م��ردم در 
مناطق جنوب شهر بيرجند برای تهيه آب با 
کيفيت نقض کرد، چرا که رفت و آمدهای 
مکرر شهروندان برای تهيه آب شاهدی بر 
اين ادعاس��ت. اگر چه اين روزها بسياری از 
شهروندان برای تامين آب شرب به سمت 

دس��تگاه های تصفيه روی آورده اند اما اين امر نيز 
خالق مش��کلات ديگری اس��ت. هزينه  نگهداری 
اين دستگاه ها، سالانه مبلغ زيادی را به خانواده ها 
تحميل می کند. يک شهروند بيرجندی در اين باره 
گفت: آب شرب بيرجند از کيفيت خوبی برخوردار 
نيس��ت. رضا محمدی با بيان اينکه در بسياری از 
موارد نوشيدن آب بيرجند، دل درد و دل پيچه به 
همراه دارد، افزود: همچني��ن برخی بيماری های 
کليوی به دليل مصرف اين آب است. وی خواستار 
توجه مس��ؤولان به کيفيت آب شرب شمال شهر 
بيرجند ش��د و افزود: آب اين منطقه شور است و 
بايد تصفيه شود. محمدی  بيان کرد: آب شرب در 
س��لامت انسان نيز نقش بالايی داشته که اين امر 
بايد مورد توجه قرار گيرد، چرا که طی س��ال های 
گذش��ته مصرف آب بيرجند ناراحتی های کليوی 
را برای اعضای خانواده ام به دنبال داش��ته اس��ت. 
يکی ديگر از ش��هروندان بيرجندی بيان کرد: آب 
بيرجند باعث رسوباتی در کتری و سمار می شود 
که اين امر نشان دهنده کيفيت نامطلوب آن است. 
زهرا ادهمی با بيان اينکه روی چايی لايه ای شبيه 
چربی می نش��يند، افزود: مسؤولان بايد اين موارد 

را م��د نظر ق��رار داده و در راه ان��دازی تصفيه خانه 
نيز بکوش��ند. وی با بيان اينکه از 6 سال گذشته 
از آب شيرين کن استفاده می کنم، افزود: هدررفت 
آب در اين دستگاه بالا بوده و هزينه های زيادی نيز 
به دنبال دارد. ادهمی با بيان اينکه هزينه  نگهداری 
آب ش��يرين کن بالاست، افزود: به طور متوسط هر 
5 ماه بايد فيلتر ه��ا را تعويض کنيم که اين خود 
هزينه های زيادی به دنبال دارد. معاون بهداش��تی 
دانش��گاه علوم پزشکی بيرجند در گفت وگو با مهر 
بيان کرد: يکی از نيازهای اساسی شهروندان تامين 
آب آشاميدنی سالم اس��ت. کامبيز مهدی زاده در 
گفت وگو با مهر با بيان اينکه وضعيت بهداشتی آب 
شرب بيرجند نياز به ارتقا دارد، افزود: البته به اين 
معنی نيست که مشکل اساسی وجود دارد اما در 
پاره ای از مقاطع بعضی از پارامترها خارج از محدوده 
سالم قرار می گيرد. وی با بيان اينکه آب شرب در 
حال حاضر در برخی پارامترها از رنج نرمال خارج 
می ش��ود، گفت: اين امر نياز به تکميل پروژه های 
در دس��ت اقدام دارد. مدير راهبردی و بهره برداری 
تصفيه خان��ه آب ش��رب بيرجند ني��ز در اين باره 
بيان کرد:  در حال حاضر جنوب ش��هر بيرجند به 

تصفيه خانه وصل است اما زون شمالی  از آب دشت 
شربيش��ه استفاده می کنند. احمد محبتی با بيان 
اينکه در حال حاضر آب شرب بيرجند مناسب بوده 
و مردم مشکل زيادی ندارند، افزود: در برنامه توسعه 
تصفيه خانه، 150 ليتر به تصفيه خانه اضافه خواهد 
ش��د. وی ادامه داد: همچنين ظرفيت تصفيه خانه 
از  6۴0 به ۹50 ليتر خواهد رس��يد و کل مبادی 
شهری نيز به تصفيه خانه وصل خواهد شد. محبتی 
با اشاره به کيفيت آب شرب بيرجند، بيان کرد: در 
حال حاضر مسؤول کيفی آب مرکز بهداشت است 
که بر اين امر کنترل دارد تا پارامترهای آب از حد 
مجاز افزايش پيدا نکند. وی اظهار کرد: اگر چه در 
برخی زون های ش��هر که  آب چاه  را مستقيم وارد 
سيستم تصفيه می کنند، کيفيت از حد استاندارد 
فاصله دارد اما نگران کننده نيست. محبتی با اشاره 
به استفاده شهروندان از دستگاه های آب شيرين کن 
در منازل، بيان کرد: اين دس��تگاه ها به طور کامل 
ام��لاح آب را می گي��رد و باي��د با آب ام��لاح دار 
مخلوط ش��ود. وی با اشاره به مواد شيميايی مورد 
نياز برای تصفيه آب، بيان کرد: س��الانه بالغ بر 5 
ميليارد تومان برای تامين مواد ش��يميايی هزينه 

می ش��ود. مدي��ر راهب��ردی و بهره برداری 
تصفيه خانه آب شرب بيرجند افزود: تامين 
هزينه های مواد شيميايی بسيار بالا بوده و 
نيازمند توجه است. مديرعامل شرکت آب 
منطقه ای خراسان جنوبی نيز در گفت وگو 
ب��ا مهر بيان ک��رد: آب ش��رب بيرجند از 
استاندارد آب آش��اميدنی برخوردار است. 
حسين امامی افزود: اگر چه آب آشاميدنی 
بيرجن��د ب��رای ش��هروندان گوارايی لازم 
را ندارد اما کاملا س��الم و بهداشتی است. 
وی با بيان اينکه بهداش��ت به طور مرتب 
بر کيفيت آب نظارت دارد، افزود: هر گونه 
نگرانی از س��وی مردم در راستای سلامت 
آب نوشيدنی منتفی است. امامی با اشاره 
به آب شرب شمال شهر بيرجند بيان کرد: 
آب مورد نياز اين منطقه از دشت سربيشه 
تامين ش��ده و نياز به تصفيه ندارد. وی با 
بيان اينک��ه تعرفه پايين آب در اس��تان، 
تصفيه خانه را با مش��کلاتی رو به رو کرده 
ب��ود، اف��زود: در اين راس��تا مج��وز خريد 
تضمينی آب برای ما صادر ش��د. امامی با اش��اره 
به توسعه تصفيه خانه بيرجند بيان کرد: مناقصه 
واگذاری توسعه و بهره برداری تصفيه خانه بيرجند 
به بخش خصوصی از چند ماه گذش��ته آغاز شده 
است. مديرعامل ش��رکت آب منطقه ای خراسان 
جنوبی ادامه داد: اميد است بزودی مناقصه مالی 
تمام شده و به مدت 15 سال توسعه و بهره برداری 
تصفيه خانه به بخش خصوصی واگذار ش��ود. وی 
با بي��ان اينکه در حال حاضر س��الانه قريب به 7 
ميليارد توم��ان برای نگهداری تصفيه خانه هزينه 
می ش��ود، افزود: با واگذاری تصفيه خانه به بخش 
خصوصی، اين مشکل رفع می شود. امامی با اشاره 
به پس��اب تصفيه خانه بيان کرد: طی سال جاری 
پروژه جايگزين پساب  با آب شرب را آغاز کرده ايم. 
مديرعامل شرکت آب منطقه ای خراسان جنوبی 
ادامه داد: نيمه سال آينده 2 حلقه چاه کشاورزی 
با پس��اب تصفيه خانه جايگزين می ش��ود. بدون 
شک توجه به آب شرب سالم بخش قابل توجهی 
از مش��کلات کليوی و ناراحتی های جامعه را رفع 
خواه��د کرد از اين رو وارد ش��دن ش��هر به مدار 

تصفيه خانه خدمت والايی برای عموم خواهد بود.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند: وضعیت بهداشتی آب آشامیدنی نیازمند ارتقاست

نارضایتی بیرجندی ها از کیفیت نامطلوب آب
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